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  מאמרכת
   

 שלום לקוראים,  
הימים ימים רעים, הממשלה ההזויה לא מוותרת על הרעיון של הפיכה משטרית,   

רחים תופחת ומשמעותית. יש פחדים, יש טרדות, ואולי  וההתנגדות הספונטנית של רבבות אז
אפילו, חס וחלילה, "מלחמת אחים". מכאן חשוב שכל אחד מאיתנו יהיה שותף במחאה  

 ההכרחית הזאת. טוב, זה להיסטוריה שהעלון תורם. 
ימי האביב הקצרים נמוגו, והירוק שהשתרע בשדות, בעמקים ובצידי הדרכים החליף צבע,   

  – אבל למי שאוהב לטייל  .(☺  "בעזרת השם")הוב, עד לגשמים הבאים שיבואו וכעת שולט הצ
שכשפוקדים אותם שוב לאחר כמה שנים מגלים שהחברה  ובארץ כל כך הרבה אתרים, יש 

נטונת יש הרבה עניין ולא  בארצנו הקט להגנת הטבע ויוזמות מקומיות שיבחו את האתרים. וכך 
תר מתאים מהזמן הזה שבו הילדים בחופשה, וכל כך  משעמם, רק צריך ליזום ולצאת, ומה יו

 נים משפחות לבילוי והנאה. לשיקולכם! י זמהרבה אתרים ציבוריים ופרטיים מ
כדי להגיע מוכנים לקראת   הצוות ליישום השיוךללמוד את ההסברים של  חובה/המלצה 

  פת"חלובמסגרת עסקת ו  בתהליך שיוך הדירות לחברים ,החתימה על הסכם חכירת המשנה
 האגודה".

נמצא תקציב לשיפור מראה הכניסה המערבית,    חדר האוכלאחרי הרבה שנים של שיפוץ   
מקום כל כך מרכזי שנראה  כמה מכם הרגישו קצת מועקה משהיא בעצם המרכזית. לא יודע 

, אסתטית ומזמינה.  מוזנח וכל כך לא מכבד. אז הנה, נמצא התקציב, ונאחל לנו כניסה מאירה 
 ליוזמים.  ואהדוז פ
הלכה לעולמה לפני חודש, ואנחנו מפרסמים לזכרה דפי זיכרון/הספדים,   אורה דובו 

; עזרא דלומי )חבר ראש הנקרה( עומד בפרץ ויוצא נגד  שלהומשתתפים בצער המשפחה 
",  "ממשלת הקיבוציםמה קורה ב ת מזכ"ל התנועה, כדאי לקרוא ולדעתהשטיקים בבחיר 

 היה מעורבים בניהול התנועה הקיבוצית. חשוב שנ בבקשה, –ק ממנה  שאנחנו בהחלט חל
איך   ,וזה ממש מרגש גיע להרצאה שנתן במועדון הגיל השלישיהי לויתןליאור  –ולסיום   

. מציע לכם לא לדלג על התודה  בחריש "השומר הצעיר " וחבריו בנו בית ספר ברוח  ליאור
,  "נחשונים"תוכלו לתת כתף לעמותת  ששלח לכל אחד מחברי הקיבוץ, ואם תקראו אולי

 רסם בעלון זה!! טן מהחומר המפו רק חלק ק כאן  ועד  שמביאה בשורה חדשה למערכת החינוך.
 , שבת שלום
 מוכה 

  )לפי סדר העמודים( -מה קורה
 קורא לניהול הבית המשפחתי  קול 11 עסקת חלופת האגודה הכנה לקראת  3

 דפים לזכרה של אורה דובו  12-15 דיווח מצוות שיוך דירות  4

 מהי עילת הסבירות  16-17 תודה על התרומה  5

 דףתרבות  18 משולחן הנהלת הקהילה  6-7

 חקיקה פרסונלית בתנועה הקיבוצית  19-21 הצעת ההנהלה הכלכלית שנפלה בקלפי  8-9

 שיפוץ מבואת חדר האוכל  22 שני הסנט שלי  9

   פינת המורשת ומהבריכה הקהילתית  10

 
 
 

alon@ein.co.il 
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המשנה בתהליך   הכנה לקראת חתימה על הסכם חכירת
 מסגרת עיסקת חלופת האגודה בשיוך הדירות לחברים 

 
הצוות ליישום השיוך נמצא בתהליך של שיחות עם חברים רבים מסיבות שונות. בחודש  

יולי נקבעו מועדים להחתמת החברים על ההסכמים האישים להחכרת משנה. ההחתמות  
 על מנת לייעל את התהליך תקבע חצי שעה לכל בית אב.  , ימים 5פני יבוצעו בשלב זה על  

כשלב מקדים נפרסם לציבור את הסכם חכירת המשנה עליו ידרש כל בית אב לחתום.  
 הנכם מוזמנים לקרוא מראש. 

חשוב לציין כי במהלך החתמת החברים ניתן כמובן לשאול שאלות הבהרה, אך עורכי הדין  
נבדקו ונמצאו מתאימים    ההסכמים .סוח ההסכמים באותה עתלא יוכלו להתעסק עם ני 
 . להחלטות הקבוץ בנושא

 : חשוב 

 כל בית אב צריך להגיע במלואו על מנת לחתום על ההסכם  .1

 יש להצטייד בתעודת זהות לצורך זיהוי מול עורכי הדין   .2

  –אותם נכין במקום   – יחתמו על הסכמי חכירת המשנה עם הנספחים   כלל החברים .3
פוי כוח בלתי חוזר לטובת הקבוץ לצורך רישום הערות במרשם, התחייבות  תשריט, י

 לרישום הערת אזהרה. 

 לחברים שנפטרו ולהם יש יורשים 

 יורש הינו מי שרשום בצו ירושה או צו קיום צוואה בלבד   •
 לאחר.   נוטריוני כוח   יייפו כל היורשים נדרשים להגיע למעמד החתימה או להציג  •
כוח   י ייפוהחתום בפני קונסול ישראל או    נוטריוניכוח   יייפומי שמתגורר בחו"ל ימציא  •

 ל + חותמת אפוסטי נוטריוני 

לא יחתמו בשלב זה על הסכם החכירה היות ואין להם   יורשים של חברים ללא מגרש .4
  יייפומגרש ספציפי מסומן. ולכן יחתמו על המסמך שהוגש להם למימוש הזכאות. יציגו 

וכן יעבירו את פרטי חשבונות   ,יורש אחראי שייצג מול הקבוץ את כלל היורשיםכוח ל
 הבנק להם נדרש להעביר כספים המגיעים לבית האב במסגרת ההסדר. 

כוח ליורש אחראי לייצוג בפני הקבוץ,    יייפו יציגו  יורשים של בית אב להם סומן מגרש .5
יעבירו את פרטי חשבונות הבנק להם נדרש להעביר כספים המגיעים לבית האב  

 במסגרת ההסדר. כמו כן יחתמו כלל היורשים על הסכם חכירת המשנה.  

, יציג צו ירושה או צו קיום צוואה ועל פיו  חבר שבן/ בת זוגו נפטר לאחר היום הקובע .6
ים האחרים של החבר הנפטר על הסכם חכירת המשנה. היורשים  יחתמו גם היורש 

יעבירו את פרטי חשבונות הבנק להם נדרש להעביר כספים המגיעים לבית האב  
 במסגרת ההסדר.  

מבחינה משפטית לחתום על הסכם חכירת המשנה ייוצג על ידי   חבר שאינו כשיר .7
ו לחתום על הסכם  להציג אישור בית משפט המתיר ל האפוטרופוספוטרופוס. על א

 חכירת המשנה בשמו של החבר. 

שרכשו מהקבוץ יחתמו   או מחויבות עבור דיור חברים להם הלוואות / חובות בתקציב  .8
 רעון החוב.  יעל טופס מתאים לשעבוד הנכס עבור הקבוץ עד פ

 ירשמו לצורך המשך טיפול מתמשך בנושא.    חריגות בניה .9

יחתמו גם על הסכם תושבות מתאים יחד   –  חברים המתגורר בביתם תושב בר רשות .10
 עם התושב עצמו. 

שאול גלאון, אביק ריכב,  - הבהרות את חברי הצוותהנכם מוזמנים להתעניין, לשאול ולקבל 
 .בר הראל , תומר פלג, יגאל כהן ותמיר שחף
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 דיווח מצוות שיוך הדירות 
 

 לחברים שלום! 

 על מה אנחנו נקראים לחתום היום?   -לקראת חתימה על הסכם חכירת המשנה 

בשעה טובה הגענו למהלך המסכם את תהליך העברת הזכויות במגרש ובדירה לידי  
 חתימה על הסכם חכירת המשנה.   - החברים

הסכמי  על התחייבנו לחתום   ישראל(. )רשות מקרקעי  בהסכם שהקיבוץ חתם מול ר.מ.י
על  ר שמול החברים יחתום הקיבוץ יגד מ השיוך שאישרנוהסדר  חכירת משנה עם חברי הקיבוץ.

   הסכם חכירת משנה.זהו   ,כל אחד על מגרשו וביתו ,הסכם אישי
עברת הזכויות על המגרש  מסדיר את ההעומדים לחתום עליו הינו הסכם  הסכם זה שאנו 

חלופת  ועל פי חוזה  ,שאושר באסיפההסדר השיוך ההסכם נוסח על פי   כל בית אב. והדירה לידי 
 . ואושר ע"י מוסדות הקיבוץ  שנחתם מול ר.מ.י והקיבוץהאגודה 

 איך מתבצעת החתימה:

בתי אב אשר קבלו מכתב כלשהו מצוות ליישום השיוך מתבקשים להסדיר את הדברים  
ורק לאחר מכן לקבוע תאריך לחתימה על הסכם חכירת המשנה. את   ,בשיחה מול הצוות

 הפגישות ניתן לתאם במזכירות.  

 : לאחר מכן
יש להירשם למועד רצוי לכם לחתימה בקובץ שפורסם במקומי תחת סעיף שיוך   .1

 הדירות. 
עם הגעתכם למועדון לחבר בשעה היעודה יוכן עבור כל בית אב הסכם חכירת המשנה   .2

וכן חוברת המציגה את כלל החלטות הקבוץ בנושא שיוך    ,שלו עם תשריט המגרש
 הדירות. 

כרגע אנו מחתימים את כל החברים להם סומן כבר מגרש. כל בית אב צריך להגיע כולו   .3
שיאשר את   דין העם תעודת זהות על מנת שניתן יהיה לזהות את החותם מול עורך 

 ואנו מקצים כחצי שעה לכל בית אב.  ,יעבדו במקבילעורכי דין    4. החתימה בחתימתו
לא סומן מגרש לא יחתמו כעת אלא רק כאשר  עדין יורשים של בתי אב זכאים להם  .4

 הזכות לסימון כמובן נשמרת.   יסומן מגרש ספציפי לבניה.
היות  על ההסכם עדיין  איתם חברים כי מסיבות שונות לא יוכל הקבוץ לחתוםגם  יתכנו  .5

הסדרים בדבר תשלומים נדרשים לדיור,    - לדוגמא ,דבריםנדרשים להסדיר מספר הם  ו
הסדרים אלו יוכנסו לכשיוסדרו כנספח   . 'וכו  חובות כאלו ואחרים או חריגות בניה

אך על בית אב    ,גם כאן כמובן שהזכות נשמרתלהסכם חכירת המשנה של אתו בית אב. 
 להסדיר את זכותו במהלך השנה. 

העברת הזכויות במגרשים ובדירות לידי החברים,  האב ולאחר השלמת תהליך החתמת בתי  
עורכי הדין    באמצעות"  חברה משכנת"הסכם חכירת המשנה עליו אנחנו חותמים יופקד ב

  ,בהמשךבור זכאות כל בית אב. עשיהיו אחראים לשמר את המידע   ,ממשרד שלמה כהן
ת  כזכואבו ועבר מרשם זה לרישום בטי  ,לכשיושלם הליך אישור תצ"ר אזור המגורים

 במקרקעין של כל בית אב.
 שם צוות יישום השיוך:ב

  , שאולהראל  , ברכהן  , יגאלפלג תמיר, אביק, תומר 
 רז  ואריהגלאון  
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                                                                                              ניצה יעקב /   תודה על תרומה
, שבחר בחינוך כדרך חיים והיה את ליאור לויתן  3- אירחנו במסגרת מועדון ארוחת הבוקר לגיל ה

בית ספר חדש, יש מאין, ברוח   שהקימוהדמות המובילה בצוות בוגרי ה"שומר הצעיר"  
אדיר להקים בית ספר חדש בתוך סבך הביורוקרטיה   ה הישגהפדגוגיה החברתית. אין ספק שז

וע על חייו שיכולנו לארח אותו אצלנו ולשמ, הקיימת במדינה שלנו. גאווה עצומה שליאור משלנו
. את ההרצאה  אפשר לראות/לשמוע בערוץ  של הקמת ביה"ס החדשועל הפרויקט האדיר  

תמיכה  ללנושא העמותה שהוקמה  במיוחד  היוטיוב של הקיבוץ.  אני מפנה את תשומת ליבכם 
  של ליאורמכתב התודה  ילדים במצוקה שלומדים במסגרת בית הספר.  בתום קריאת ל  הולעזר

קשר ואתאם   עימיאנא צרו  ,לעמותהלתרום באופן פרטי , אם מי מכם/מכן מעוניין )בהמשך(
 ביניכם לבין ליאור להעברת התרומה ותבורכו על כך מראש.

                                                               ערכיים כל כך.  בברכה ושתמיד נוכל להיות גאים במי שגדלו כאן והפכו לאנשים
*  *  *  *  *  *                                                

0232.7.2                                                                                                                     
חברי עין המפרץ /   ועדת תרומות ו /    תמיר שחף, מנהל קהילהלכבוד:   

 שלום רב לכולם !
חניכי וחניכות  מחנכים והמדריכים ובשם בשם צוות ה ,מיבש מקרב לב להודותאני רוצה 

ארוחת הבוקר של  מפגש  ההזדמנות להרצות אצלכם בעל  , בחריש  "אתגרי העתיד"תיכון 
. ולא פחות חשוב על התרומה הנדיבה לעמותה שלנו 3-הגיל ה   

מבחינתי ונתן לי את האפשרות להציג בפניכם את  משמעותי המפגש איתכם היה מאד 
עם הכוונה חינוכית   מהיסוד, הפרויקט החשוב והאתגרי של הקמת בית ספר חדש 

 ואידיאולוגית על פי אמונותינו.    
את תיכון   ר" שומר הצעי"קבוצה של בוגרי ה ,בחמש השנים האחרונות הקמנו  

 ״אתגרי העתיד״ ברוח הפדגוגיה החברתית.  
 בשנת ה לימודים הקרובה יתרחב בית הספר ויהפוך למכלול של מערכת חינוך שלמה: 

 גן - יסודי -  תיכון!!!  
הדרך שעברתי כמורה  על , ה"ססיפרתי על תהליך ההקמה של בי  עם הגמלאים במפגש 

חינוך אחר בתוך  יצירת ב וגם הקשיים במערכת החינוך, על העיר חריש ועל האפשרות  
מול אנשי חינוך ומטפלות שהיו   פגש, ולסגור מעגלישמחתי מאוד לה.   המערכת הציבורית

בקיבוץ.  ם שלימחנכיה  
בבית הספר לומדים תלמידים משכבות    .חרדים, דתיים וחילוניםגרים חריש עיר ב  

וזקוקים לעזרה בלימודים,   התלמידים באים ממשפחות מצוקהמ חלק שונות.  סוציואקונומיות 
. לימוד עזרים שונים כמו תרמילים וחמרי קניית ב  

אוכל במשך היום.אספקת גם לעזרה ב הם זקוקים לצערנו   
לצורך זה הקמנו את עמותת "נחשונים" עמותה שמטרתה הבלעדית לעזור לאותם ילדים  

במצוקה. כדרך עמותות היא מתנהלת על בסיס תרומות מאנשים שנושא זה חשוב בעיניהם  
 ויקר לליבם. 

ניצה  ועלה גם נושא העמותה  ,בתיאומים שהיו ביני לבין ניצה יעקבלקראת ההרצאה שלי, 
שתעביר בקשה לתמיר  ניצה הציעה אחרי ההרצאה, . מקום בהרצאתיקדיש לה ביקשה שא

שחף ולוועדת התרומות  לבדיקת  אפשרות  לתרומה לטובת העמותה שלנו.  לשמחתי הרבה זה  
 צלח מעל ומעבר והוחלט לתרום לנו סך של  -.2,500 ₪  

 לטובת פעילות העמותה  !!! 

במועדון להודות מקרב לב על האירוח  וברצוני לשוב ורבה גרמתם לנו להתרגשות    
    .טוב לדעת שהקיבוץ שותף לעשייה שלנו בחרישמשמח מאד ו  ועל התרומה הנדיבה. 

אצלנו אם הדבר יסתייע.   לביקור  נשמח מאד לארח אתכם   
לויתן ליאור   חזק ואמץ!  
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 משולחן הנהלת הקהילה 
 

   29.6.2023 ',ה  יוםמ 12/2023 קהילה מספרההנהלת ישיבת  פרוטוקול מתוך 

 גלית זייד ורמי ברזיו  – חסרים ,  עופר, נעה, אורית תמיר, בר, ניצן, אביתר, אלה,  –  נוכחים

 :סדר היום
 . 11/2023אישור פרוטוקול קודם מספר  .1
   .מוזמנים דנה רוטמן ומיכאל הוכמן - הגדרת תפקיד אחראי תרבות  .2
 . הצגת הצעת הצוות  -צוות בואו נדבר על זה   .3
 . 22.6.23 -מישיבה בסדנת ההנהלה שהתקיימה בעטיפית מ  –תוספת לפרוטוקול   .4

 שונות .5
 סטטוס תכנית יישום  -
 ניצן דווח  –  שיפוץ חדר אוכל -
 ם סיו –החלפת גגות   -
 קומונת שוה"צ -

 והחלטות דיון 

 . 22.6.23 -בישיבה לסדנא מ –אושר ונרשם כאן   11פרוטוקול  .1

מיכאל ודנה הציגו את תפקיד מרכז התרבות כפי שהם רואים. עלה כי חגים ואירועים   .2
אך יש קושי לגייס מתנדבים לחגים   ,בעלי מסורת בקבוץ מתקיימים בצורה טובה

ת וניתן לבצע זאת על חשבון  לגייס אדם נוסף לצוות התרבו ה"קטנים". מוצע על ידי דנ
 אירועים קנויים.

חושבים כי התקדמה   ,שנים של פעילות עד כאן 4החברים התייחסו ומודים לדנה על 
 ולמדה ומשתתפים בקשיים שהוצגו. 

מסגרת תפקיד ותקציב להוספת חבר על חשבון  תמיר וגלית יגבשו  ,דנה –הוחלט  
 בים. אירועים קנויים במטרה להגדיל את התנדבות התוש

 הגדרת התפקיד תוצג בשיחה לאישור והצבעה. 

צוות בואו נדבר על זה העביר את הצעתו להקמת וועדת פרט שתטפל בנושאים שבין   .3
 הנהלות ובין חבר לחבר. ל חבר 

 אורית גפן, אורי לוויתן, לאה הלר, פניה ויהודה פלור.   - לדיון הצטרפו
חלק מחברי ההנהלה חשבו כי   .חברי הנהלת הקהילה וחברי הצוות התייחסו להצעה

 ההצעה מתאימה וחלקם חשבו שאין מקום לייצר גוף דיון נוסף. 
חברי הצוות הציגו כי מאז שהחלו לדבר על הנושאים הרבה חברים פנו אליהם בבקשה  

 להוריד עומס ממלאי התפקיד בדרך של גישור. היא והכוונה  ,לטפל בנושאים שונים
 כמו:   ,נושאים שיש להתייחס אליהםחברי הנהלת הקהילה העלו  

היות ובד"כ מדובר בנושאים אישיים ואלו לא    ,מקום הצוות במבנה הארגוני .א
 מגיעים בשנים האחרונות לשיחת הקבוץ. 

 שנים? 4איך מקיימים צוות שאמור להיות מקצועי עם קדנציה של  .ב
וג  שאמורה להיות ניטרלית לבין ייצ . גישהירה בין גישה גישורית בהצעהת יש ס .ג

 הנהלה. ה מול החבר  
 למה חברי הנהלת הקהילה שנבחרו כנציגי ציבור לא יכולים לשבת בצוות? .ד
 אך יש לקבוע מהן סמכויות הצוות בהחלטות ובתקציב.   ,ההכשרה לצוות חשובה .ה
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הנהלת הקהילה מבקשת מהצוות להשלים את ההצעה עם התייחסות   –הוחלט  

 הקבוץ.  לנושאים שמועלים ותביא את הנושא לדיון בשיחת

הוחלט   לאחר דיון ראשון בשיחת הקבוץ –  22.6.23בתאריך  התוספת לפרוטוקול מפגיש .4
 - לשנות את הצעת הנהלת הקהילה בנושא השימוש במבני ציבור ל

 בתשלום. –פעילות עסקית   •
 לא בתשלום. –ישיבות של וועדות וצוותים    •
במסגרת תכנית הקהילה לשנת  ידונו   -הסדרי שימוש של פעילות תחת גופי הקהילה  •

2024 

  שונות .5
ולכן    –כנית היישום וניצן דיווחה כי חבר אחרון קיבל את הכספים המגיעים לו בת  -

 בנושא. פתוחה  תכנית זו הסתיימה ואין לקבוץ מחויבות  
 .9.7.23 -ניצן עדכנה על תחילת שיפוץ הכניסה המערבית של חדר האוכל ב  -
 אחרונים סיימו נושא החלפת הגגות וגם תכנית זו הסתיימה. בתי אב  3ניצן דיווחה כי   -
השומר הצעיר פנו לקבוץ להתאמת מבנה ליד סבלב לצורך קומונה    –קומונה לשוה"צ   -

החינוך במידה וניתן לבצע פרויקט זה  מערכת  הוחלט כי ניצן ותמיר יסכמו יחד עם  –
האם זה    י חברים. כלומר ליווי הקומונה על יד , בזמן הרצוי ובצורה חברתית טובה

 ? מתאים לנו או להעדיף משתמש אחר במקום
 רשם: תמיר שחף 
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 גלית זייד /הצעת ההנהלה הכלכלית שנפלה בקלפי
 

ההנהלה הכלכלית ביקשה להעביר אליה באופן חד פעמי את הסמכות להחליט על בחירת  
  122מנהל כספים חדש לקיבוץ, מסיבות שפורטו בשיחה. ההצעה לא עברה, על חודו של קול )

 בעד(.  120נגד, 
מביאה את רחשי הציבור ומבקשת למעשה  אין לי בעיה עם התוצאה של ההצבעה. היא 

שהבחירה תיעשה בהתאם לנוהל בחירת ממלאי תפקידים. הקושי שלי עם הדרך שהדברים  
 נעשו ועם המשמעות של החלטה זו כלפי הנהלות הקיבוץ. 

ביום שישי בבוקר, אחרי שההצבעה הראשונה לא עברה ולפני ההצבעה השנייה, פנו אליי  
ן בהנהלה הכלכלית ושכדאי שאסביר לציבור איך נעשה תהליך  חברים ואמרו שיש חוסר אמו 

 בחירת מנהל הכספים. 
 הופתעתי. חוסר אמון?? על מה ולמה?  

 חדש. נבחר ציבור שנבחר בקלפי ברוב גדול ועוד לא סיים שנה בקדנציה.  מנהל העסקים  •
 יו"ר כלכלי חדש. גם הוא נבחר בקלפי על ידי הציבור.  •
 ציבור, שנבחרו בקלפי, על ידי חברי הקיבוץ. בהנהלה יושבים נציגי  •
ולמעשה גם   בהנהלה יושבים גם ממלאי תפקידים, גם הם נבחרו באותה דרך דמוקרטית •

 . הם נציגי ציבור
 האינטרסים של כולם לטובת הציבור. זה לא ברור?  •

אבל זרמתי עם הבקשה ואכן פרסמתי הודעה במקומי, המבהירה את התהליך שעשה צוות  
קיבוץ. כמו כן, אורון  הגב, לכל מי שהתעניין, הסברתי את אותו תהליך גם בשיחת האיתור. א 

ואני הזמנו לשיחה פתוחה את כל מי שמעוניין לשמוע, לשאול או להשמיע. ספויילר קטן:  
 .אנשים 2לשיחה זו הגיעו רק  

יום ראשון, התפרסמה בקבוצות  שתוכננה ל רגע לפני ההצבעהשבשבת, בדיעבד הסתבר לי, 
 : סותר את דברייו  וטסאפ הודעה לגבי תהליך שאינו תקיןהו

... בואו נשמור על הדמוקרטיה  "מחר מתקיימת הצבעה חשובה על הדמוקרטיה בקיבוץ
 " בעיקר בתפקיד כזה רגיש וחשוב

למה יש פה רמיזה? שהתהליך שרצינו להעביר איננו דמוקרטיה? היש יותר דמוקרטיה  
החלטה בהנהלה  התה נופלת  יתקנון שלו? במידה והי מאשר להביא לאישור הקיבוץ שינוי ב

 לא דמוקרטי.  מהלך זה היה  לכך,  הקיבוץ אישורהכלכלית ללא  
"לא עבדו על פי נוהל בחירת בעלי תפקידים! מנהל כספים הוא תפקיד בכיר אשר צוות  

 " ציבור!בלבד, ללא נציגי   4או   3פה היו  חברים ובעלי תפקידים. 5האיתור שלו כולל לפחות 
אנשים, כולל יוסי בן אשר שהוא נציג ציבור מוועדת מינויים. פשוט שקר   4בצוות היו 

לא היה כי הוועדה לאט  מועדת מינויים וסילוף להציג ככה את צוות האיתור. אגב, נציג שני 
 לאט התפרקה ונציגיה לא רצו להגיע. 

מישהו חיצוני לתפקיד   צוות האיתור רשאי לוותר על המבחנים, אך לא במקרה כזה שמגיע
 כל כך רגיש לכל אחד מאיתנו ולכן גם ההנהלה הכלכלית ביקשה זאת. 

איפה זה כתוב? בטוח לא בנוהל המדובר. ייתכן שצוות האיתור טעה בשיקול דעתו כשבחר  
לא לשלוח את המועמד לאבחון, אך קיבל ואימץ את בקשת ההנהלה הכלכלית כן להעביר אותו  

אם בכל מקרה הוחלט להעביר את   בו פה. כותב הפוסט ידע את זה.אבחון, מהסיבות שנכת
 המועמד אבחון, בשביל מה היה בסעיף הזה צורך?

גלית כתבה שההצבעה היא פרוצדורלית ולא אישית וזאת לאחר שנאמר במפורש בשיחה  
 שההצבעה היא לבקשת המועמד הקיים.
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ונאמר גם בשיחה. אך ההצבעה כן  ברור שמאחורי ההצבעה עומד בן אדם. זה לא היה סוד 
תה פרסונלית, היינו  י יתה על הפרוצדורה ומקום האישור ולא על האדם. במידה וההצבעה הייה

תה הצבעה  ימביאים את המועמד שיציג את עצמו בשיחת קיבוץ. היו לו שם ופנים ולא הי 
שה  תה לשמור על דיסקרטיות, הגיעה הבקי"באוויר". אך מאחר שהבקשה של המועמד הי 

 להעביר את ההכרעה להנהלה הכלכלית. 
צמתים להפגין בעדה. אך זו בדיוק סוג  אני הכי בעד דמוקרטיה ויוצאת כל שבת לגשר ול 

הדמוקרטיה שאני פוחדת ממנה. שקרית, מסלפת וגורמת להצבעה עדרית ומבוססת על הפחדה.  
אל פנים עם   המתנגדים להצעה, הגיעו לשיחה פנים  122אוסיף רק לסיום, שכאמור, מתוך 

. לא באמת היה פה ניסיון להבין את השיקולים שמאחורי הקלעים, לא  2אורון ואיתי רק 
באמת היה פה ניסיון לראות את התמונה המלאה. וכולי תקווה שאירוע זה לא יגרום לנו לאבד  

 מועמד טוב ומומלץ מאוד לתפקיד. 
אני מזמינה כל מי שיש לו שאלות לגבי תהליך כלשהו שנעשה בקיבוץ, לבוא ולשאול את  

 ממלאי התפקידים הרלוונטיים. מי יודע, אולי תקבלו תשובה.  
 אך בעיקר אני מזמינה את הציבור לתת יותר אמון בהנהלות שבחר. 

 
 

סנט שלי... לעניין ההצבעה שהתקיימה השבוע    2
 יסמין אסף  /יםת כספ/בנוגע להעסקת מנהל

 
זה בסדר, ואפילו חשוב וראוי, שההנהלה הכלכלית תביא    .מדובר בתפקיד מקצועי .א

 מועמד שהיא רואה אותו מתאים, גם אם האדם מחוץ לקיבוץ.  
התנהלות   .המרחק רב מאוד  -ת /מכאן ועד לא לספר לציבור שום דבר וכלום על המועמד  .ב

ונותנת תחושה מאוד לא נוחה. חבל   ,זו לא מתאימה לדמוקרטיה ולד.נ.א העין המפרצי
  -שההנהלה הכלכלית אפשרה מעמד זה, שבעצם העלאת ההצבעה באופן שהועלתה  

 מרוקנת מתוכן את מקומו של החבר בהחלטות המרכזיות המשפיעות על חייו.  
עסקי או בהנהלה הכלכלית, אך בו  נאמר כי ההצבעה היתה "הצבעת אמון" במנהל ה  .ג

ת  /זמנית נאמר גם כי זהו מהלך חד פעמי שנעשה כיון שנוצרה סיטואציה עם המועמד
מה ההבדל בין אמון בהנהלה   -ת. אם אמון הוא שאלת המפתח בדיון  / הרלוונטי

שנים? אמון הוא אמון ותקדימים, כדרכם של   5שנים או  3הנוכחית לזו של עוד 
 ם נטייה להתרחש שוב.  יש לה  -תקדימים 

ניתן היה להביא בפני הציבור את קורות החיים של המועמד/ת, לסקור את פעילותו/ה   .ד
גם בלי   -המקצועית, להבהיר את השיקולים המקצועיים של הנהלה לבחירה וכדומה 

לחשוף את הזהות שלו/ה )אם כאן היה הקושי(. סביר מאוד להניח, כי אם ההנהלה  
ר במידע ובמרחב השיקולים לבחירתה, הציבור )מתוך אמון  היתה נדיבה עם הציבו

 היה מאפשר לה להשלים את המינוי.   -וגיבוי להנהלה!(  
וצר על   , לא ברור מדוע בחרו להעלים מהציבור כל בדל מידע על האדם שעל הפרק .ה

 הבחירה הזו של הגורמים הרלוונטיים.  
לא שאלות יש בה אפילו מן  הציפייה של הנהלה כלשהי ש״העם״ יצביע באופן עיוור ול  .ו

שנים של   85- ו  ,של החברים בעין המפרץ, שיש להם עמדה, דעה באינטליגנציההזלזול 
 דמוקרטיה קיבוצית חזקה.  

דמוקרטיה לצד גיבוי   -בסופו של דבר, חבל שכך קרה. יש לנו כאן משהו יקר ערך וחשוב  .ז
המשך פורה לעין    להנהלות ועוצמה קיבוצית מרשימה. בואו נגייס את כל זה לטובת

 המפרץ.  
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 אמציה   /!פינת המורשת והתודה
 

ראשית תודה לעשרות החברות והחברים שהצטרפו לפניה אל הנהלת האספה להעלות  
במסגרת   , על פי הנהלים שלנו הנהלת האספה ין בריכת הביצה בגן התומר. יענ את  לדיון באספה 

 תודיע מתי יעלה הנושא לדיון.  ,מרחב הזמן שעומד לרשותה
הכוונה הראשית שלנו היא לא להתמקד   . כל החפץ בכך על פי דעתו ס יתייחין עצמו  ילענ 

אלא לקבל החלטה עקרונית על החזרת אלמנט   ,במחדלי ההליך שהוביל למעשה ההשמדה
יחסות  יעם הת )למסור זאת למתכנן שיגיש הצעה כוללת ו  ,בריכת דוגמית לביצה לגן התומר

 .(לאלמנט בטיחותי כנדרש
 אמציה רייז.  - בשם כמה איכפתניקים  

 
  אורלי ומיכל /מהבריכה הקהילתית

 
את הבריכה מלאה ושוקקת  הי לכולם, הקיץ רשמית כבר כאן ואנחנו מאוד נהנים לראות 

לאחר  את )ז בכיסאותסופי שבוע המראה משמח מאוד, אם כי ידוע לנו שישנו מחסור חיים. ב
. בימים אלה הזמנו כסאות, נקווה שעד למועד הפרסום כבר נוכל  מהתרבות( הכיסאות גיבוי  

)ספסלי העץ   להתחדש בהן. כמו כן נעדכן שלטובת החבר'ה הצעירים שאוהבים לשבת ב"זולה"
. נשמח מאוד  בסוכות המוצלותבצל, הוספנו פינות "זולה"  , אבל מעדיפים לשבתהנמוכים(

 . שאם אתם בוחרים להזיז את הספסלים, תחזירו אותם בתום השימוש למקומם הקבוע
בשעות פעילות   אנחנו מזמינים אתכם להשתמש בשירותי הבריכה לאירועים משפחתיים, 

תעדכנו אותנו ביחס   משתתפים, נשמח אם  20הבריכה ניתן לקיים אירועים משפחתיים של עד  
לכך על מנת להימנע מכפל אירועים בו זמנית. ביחס לאירועים שמתקיימים מחוץ לשעות  

לתיאום וליווי בהתאם   055-6879790הפעילות, אתם מוזמנים ליצור איתנו קשר לטלפון  
 לצרכים. 

  . 20:00-21:30ד' בין השעות   -השחייה הלילית לשחיינים. בימים ב' ונפתחה בסוף יוני  
לצורך כך שיבצנו,    .נשמח לקיים מפגשים חברתיים המלווים ברחצה לילית לכל הקהילה

 רשמו לעצמכם ושריינו את המועדים הרשומים מטה:  .בשיתוף התרבות, מפגשים מסוג זה

 - חודש יולי

 . פינוק טעים, מובטח רחצה לילית פתוחה לכולם   - 20:30-22:00בין השעות  20/07
(, רחצה לילית,  +18)מגיל  למבוגרים בלבדבירה  ערב    - 20:30-22:00בין השעות  27/07

 בירות ומצב רוח טוב. עלינו )תרבות( הבירה והנשנושים, עליכם מצב רוח טובבב. 

 - חודש אוגוסט

  ,רחצה לילית פתוחה לכולם   - 20:30-22:00בין השעות  3/08
 מתנפחים במים והפתעות.

,  רחצה לילית פתוחה לכולם   - 20:30-22:00בין השעות  17/08
 מתנפחים במים והפתעות.

 - ספטמברחודש  

מזנון   20:00בשעה +(. 18ערב סטנדאפ למבוגרים ) 20:00 -22:00בין השעות  14/09
 מופע סטנדאפ.  21:00בסגנון פודטראק. בשעה 

 .מצפים לכולכם  !חיייהיה שמ, אתם מוזמנים לעקוב אחר ההודעות במקומי 
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מצורף מכרז לתפקיד ניהול הבית הסיעודי. חשוב לציין שתפקיד זה הוא חדש. טלי נשארת  
 בביתנו בתפקיד מנהלת תפעול. 

 

 "ביתנו"ניהול הבית המשפחתי  תפקיד הגדרת 
 הבית המשפחתי מנוהל באיכות, מקצועיות, מסירות ואחריות לדייריו :  התפקיד יעוד

 אחריות:משימות ותחומי 
ועד לדאגה לכל    בו אחריות על הדייר החל מקליטתו, דרך תוכניות טיפולדיירי הבית:  .1

   צרכיו
תיאום ציפיות עם משפחת הדייר טרום קליטה, איסוף המסמכים   משפחות: .2

הרלוונטיים לטיפול בו ושמירה על קשר ועדכונים רציפים לכל אורך השהות של הדייר  
   בבית המשפחתי

אחריות על בניית צוות עובדים מקצועי ויציב, דאגה להכשרות   דים:ניהול צוות עוב .3
   מקצועיות והדרכות תקופתיות שלו

   מינוי צוות רפואי מתאים ותומך בדיירי הבית צוות רפואי: .4
בניית תוכנית עבודה ותקציב שנתיים, כולל מעקב שוטף אחר התקציב   ניהול תקציב: .5

   וניהול השקעות
קיום קשר רציף עם מוסדות פנים וחוץ קיבוציים. השתתפות   קשרי פנים וחוץ: .6

   במינהלת בריאות לפי הצורך

 כישורים ודרישות תפקיד:
 וניהול תקציב טובות   עמידה ביעדים, ת ארגוןויכול  .1
 יושר ואמינות )יושרה(  .2
 יכולת עבודה בצוות  .3
 מיומנות תקשורת ויחסים בין אישיים גבוהות  .4
 יכולת הכלה ורגישות  .5

 :  ניסיוןהשכלה ו
 יתרון  - השכלה מקצועית במקצועות הטיפול וניהול בתי אבות .1
 יתרון  -רקע בניהול  .2
 יתרון   - לקיבוצייםניסיון בעבודה בבתי אבות, בעדיפות  .3

 למנהלת אגף בריאות ורווחה  כפיפותכפיפות ארגונית: 
 המשפחתי  , צוות הבית ביתנו מנהלת תפעולכפופים תחתיו: 

 60% היקף משרה:
 בהנהלת הקהילה  בחירה,  , צוות איתורפנימי/חיצונימכרז  דרך הבחירה:

ניתן להגיש מועמדות עד  .  אינפורמציה נוספת ניתן לקבל אצל גלית, שימרית או איילת אדיב
 . או לתיבת הדואר בבית המוסדות masha@ein.co.ilבמייל  למשאבי אנוש  18.7.2023

 
  

 
 קול קורא

 לניהול הבית

 המשפחתי

 "ביתנו"

 אושריתכוחה של נתינה/ 
 רוצה לשתף במשהו שאותי מאוד ריגש:

במהלך הגיוס הסכים להיכנס  –אחיין שלי הדר פרטליס שכולכם וודאי מכירים 
לאחר פחות משנה נמצא מתאים לתרומה . למאגר התרומות עבור מח עצם

 משם הדרך לתרומה הייתה קצרה ולא מאוד מורכבת, עבור אישה חולה.
 בהצלחה מצידו של הדר וגם צד הנתרמת.ועברה 

בעיני יש במעשה של הדר הוא אצילות נפש וראיית האחר בצורה יוצאת 
 יישר כוח! מהרגיל.

mailto:masha@ein.co.il


12 
 

אנו מפרסמים דברי פרידה שנכתבו ע"י בני משפחתה, וגם  אורה דובו ז"ל.לפני חודש נפטרה  
 , שאף שלחה לנו באדיבותה את דברי הפרידה של המשפחה. שוש כץדברים שכתבה 

  שוש /פרידה מאורה
ניניה והרבה   , אורה נפטרה בשיבה טובה. ילדיה, נכדיה

ממוקירי זכרה ליוו אותה בדרכה האחרונה. אבל... קשה מאד  
 הפרידה.  

אורה ואני נפגשנו לפני שנים רבות והפכנו לחברות טובות,   
למרות הבדל הגילים בינינו. בכל ביקור אצל אורה שוחחנו על  

המשפחה שלי, המשפחה שלה, מה קורה    -נושאים רבים 
  פתוח, ה באורה משהו צעיר,הי במדינה, מה קורה בקיבוץ. 

 משהו שנתן לה לגעת גם באנשים צעירים ממנה.  
והשיחות    ,הייתה אשה מאד חכמה, מין חכמת חיים כזו

איתה היו מעניינות, כשהיא מביעה דעתה האישית אבל תמיד  
 ופתוחה לקבל גם דעות אחרות.    ,בעדינות

אורה הייתה אשה ללא פשרות. עבדה במטבח עם כל הלב.  
ה אכפת וחשוב להכין אוכל שיהיה טעים והחברים ייהנו. עבדה מאד קשה, אבל אהבה  היה ל

מאד את העבודה ואת האנשים שעבדו איתה. כשגמרה לעבוד במטבח, החליטה לעבוד בחדר  
תגמיר ולעזור בו בעבודות השונות. בעיקר גיהצה חולצות. ושוב עשתה את עבודתה עם כל הלב  

 ופת.  והוציאה מתחת ידיה עבודה למ
כשסיימה את עבודתה בחדר תגמיר, הייתה עסוקה בבישולים גם בביתה. בישלה לדאברי   

 כשבני משפחתה הגיעו לביקור,  ולה אוכל טעים, שהניחוח שלו נישא למרחקים.  
 עמדה ובישלה והכינה את מטעמיה.  

הבית היה תמיד מצוחצח ונקי. גם כאן לא היו פשרות. הסדר, הניקיון והעיצוב של הבית  
 כפי שרצתה היו חשובים לה מאד. תמיד קישט פרח או עציץ יפה את השולחן.   

את   כילדה  לתהיאורה סיפרה הרבה על ילדותה, הבית שבו גדלה, הסבים שאצלם ב  
סיפרה   סיפרה הרבה על השואה, .על קשר , משפחתה, שעם שרידיה הקפידה לשמורהחופשות

על אמה, שהייתה איתה במשך כל תקופת השואה והן ניצלו ביחד. סיפרה על העלייה לארץ, על  
והארץ,    והייתה גאה בה מאד,המשפחה שלה שהקימה בארץ   –הקשיים, וגם על נקודות האור  

 עליה חלמה מילדותה.  ארץ ישראל  
, למרות הקושי שלה לקרוא בעברית. ידעה לדקלם  אורה מאד אהבה ספרות וקראה ספרים

לאמן את מוחה,  ניסתה שירים רבים בהונגרית. עד התקופה האחרונה שיננה את השירים וכך  
 כיון שחששה לאבד את זיכרונה ומעט השליטה על חייה.   

השנים האחרונות היו קשות לאורה. חוסר היכולת שלה לעשות, להכין לעצמה, איבוד   
הנעשה בחייה ובביתה מאד הכאיב לה. יחד עם זאת, כשביקרתי אותה לא הייתה  השליטה על 
, שמחה מאד לבואי, מאד הודתה לי על הביקורים )ואני הודיתי לה על שקיבלה  ממורמרת

 והשתתפה בשיחות שלנו.    אותי( 
חכמה שתמיד ידעה להקשיב, לייעץ, להביע    אורה תישאר בלבי כאשה מיוחדת במינה, אשה  

 דעה חכמה, עצמאית בדעותיה ובאורח חייה.  
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 בנה של אורה  ,חיים אייל  /ההספד שלי על אימי

:  כך כתבה המשוררת רחל, על רחל אימנו המקראית  - ״דמה בדמי זורם, הן קולה בי רן״
 ״דמה בדמי זורם.״ 

חדשי הריון, קרוב עד מאד למוות,   7- גרם, לאחר ככשנולדתי, פג במשקל קילו וארבע מאות 
כך נתנה לי   הערו בי את דמה של אמא, ישירות מזרועה אל זרועי, כשאני שוכב בעריסה לצידה.

 כזו הייתה, נותנת ומעניקה. תמיד. לכולם.  חיים וגם את שמי.
בתקופת הצנע, בתחילת שנות החמישים של המאה שעברה, קיבלנו לעיתים חבילות של  
מצרכים ובגדים מבני משפחותינו בארה״ב. אמא מיינה וחילקה, לנו ולאחרים. היא תרמה  

״לתת, בשבילי,״ אמרה לי    לנזקקים, בעילום שם. היא דאגה גם שהדברים יגיעו אל פתח ביתם.
זה מעשה אנוכי, אגואיסטי. אני נהנית לתת ולעשות טוב לאנשים״, וזה היה שמה:  "פעם, 

 אגת לכולם ומטפלת בנזקקים.טובה. כזו הייתה, דו
אמא עברה רבות בחייה. היא התגברה, חלקית, על מחלת הפוליו בה לקתה בילדותה. היא  
שרדה את זוועות אושוויץ, את הסלקציות האכזריות של מנגלה ואת צעדת המוות לברגן בלזן  

 בחורף מושלג ומקפיא. 
תעצומות נפש וגבורה  אמא הייתה שורדת נחושה, אמיצה וחכמה, למודת סבל אך בעלת 

 שעזרו לה להתגבר על מכשולים רבים. 
חדשים. בדיוק    7אמא, אבי טיבי ז״ל ואני, בן   -עלינו ארצה באוניה "גלילה"   1949בינואר  

בארץ בנו הורינו את חייהם מחדש. הם התגוררו בחיפה   שנה לאחר מכן נולדה אחותי כרמלה.
כרון. יחד עבדו ועמלו, חסכו וטיפחו את  מספר חודשים ואחר כך עברו לבת שלמה ומשם לזי

 משפחתנו.  
, נישאה אמא לאברהם דובו )דאברי( ועברה לגור  1969שנים מספר לאחר פטירת אבי, בקיץ 

עימו בקיבוץ עין המפרץ. שם התגוררה בארבעים השנים האחרונות. דאברי היה שותף נאמן  
 ולנכדיו שלו. לחייה וסבא מסור לנכדים של אמא וסבא טיבי, כמו גם לבניו 

אמא ואבא הקימו בזיכרון משפחה לתפארת, משפחה של אנשים הוגנים, הגונים, תורמים  
שני ילדים, כרמלה ואנוכי, חמישה נכדים )עידו, רועי, אלעד, יונתן ושירי( ואחד עשר   -וישרים 

 נינים ונינות. משפחתנו היא המצבה האנושית המשמעותית ביותר שהותירה אחריה.
תהיה ילד טוב. מאוחר   -  "Uri gyerekהגה אמא לומר לי בהונגרית שוב ושוב: ״תהיה בילדותי נ

 . ג׳נטלמן ,היה אדם טוב, תהיה הגון -  "Uri emberיותר אמרה, לעיתים תכופות. "
 -   בכל פעם שאני שומע את פסוקי תהילים הידועים, אני שומע זאת בקולה של אמא

כך חינכה   ר מרע ועשה טוב. בקש שלום ורדפהו.״ ״נצור לשונך מרע, ושפתיך מדבר מרמה. סו 
 אותנו. כך חיה את חייה. 

״כנראה שעשיתי משהו טוב,״ אמרה לי   משפחתנו הייתה מקור גאוותה ומוקד מעייניה.
 י בנאצים!״ ת  מ  ק  מספר פעמים, כשדיברה על משפחתה, והוסיפה: אתם נ  

  -אמא אהבה שירה ומוסיקה. בילדותנו נהגה לצטט משירת העולם ולכתוב שירה  
בהונגרית. היא אהבה להאזין ולהצטרף בקולה לשירת אריות אופרתיות ובמיוחד אהבה  

השיר העברי האהוב עליה ביותר היה ״יש לי כנרת״    קטעים מ״מאדאם באטרפליי״ של פוצ׳יני.
את השיר מתנגן ומושר ברדיו, נהגה להצטרף לשירה.  נוי. כששמעה -בביצוע הזמר שמשון בר 

נדמה לי שהבחנתי בלחלוחית של דמעות בעיניה. כשאני שומע את השיר, גם בעיני נקוות  
 זו את, אמא.  - דמעות. זו לא הכנרת ולא הזמר, שמביאים אותי לדמעות 

 הגעת סוף סוף אל המנוחה אליה נכספת בשנים האחרונות לחייך.  
מלכי בתחילה ורובני אחר כך. אומר   -יר ולהודות למטפלות המסורות  זה המקום להזכ 

 זאת באנגלית כדי שרובני המצאת כאן איתנו תבין:
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Rouveni, thank you for your care and dedication. Thank you for your efforts to make our 

mother’s last years and final days as comfortable and easy as possible. 
כי דמך בדמנו  , אנחנו נמשיך לחיות עם הזיכרונות, עם האהבה ועם הערכים שהנחלת לנו 

 זורם וקולך בנו רן. 
 

 כתב הנכד עידו /סבתא טובה 

הסבתא האהובה שלנו. היום אנו נפרדים, בלב כואב ובגעגוע אך גם בסיפוק, ועם המון  
אנו מודים לך על החלק החשוב שלך בחיינו, על   בדיוק כמו  שרצית שניפרד ממך. -  תקווה

 וילוו אותנו בדרכנו הלאה לעד.   כו התובנות שנטעת ועל הביטחון שנסכת בנו, אלו ימשי
  נהגנו לעלות לרגל   על.- לסבתא סופר ,הנכדים והנינים, את הפכת זה מכבר למותג  ,עבורנו

בערב ומבקרים בכל הזדמנות. וכל זאת על שום מה? בראש  , מתקשרים בשישי  אליך בקיבוץ
ובראשונה כי היית שילוב מרתק של חוכמה, חדות מחשבה ואומץ. לאורך השנים הארת את  

 דרכנו בעצה טובה, בחשיבה משותפת ובחיבוק אוהב.  
רוחב הלב ונדיבותך הרבה נודעו בארץ כולה, כי כשנוסעים לקיבוץ, תמיד חוזרים קצת  

 . קסמייך, גם הם נודעו בכל קצות הארץ רים...יותר עשי
התגאינו בסיפורך המתפתל בין אירופה לישראל, היית זו את שהסתכלת לצורר הנאצי  

שבועות   8פעם, בלב צעדת המוות,    בלבן של העיניים ויכולת לו. עלית לארץ כמעט בדרך נס...
אספת   ,ץ חמקת מהטורבאומ .מצאת במפתיע מקל בשלגו של הליכה, התפללת לעזרה ותמיכה, 

פעם אחרת הצלחת וברחת, נתפסת ושוב ניצלת. בתקופה נוראית זו, אימך   . את המקל והמשכת
תמיד לשמור על   -  וזה היה המסר גם עבורנו, לימדה אותך כי "במקום בו יש חיים, יש תקווה"

 אופטימיות ותקווה. 
ולאחר    ,לתפארת בניתם יחד בית .מיד בתום המלחמה פגשת שוב את סבא טיבי אהובך

 פעם נוספת משפחה אוהבת עם סבא אברהם ובניו יורם ויצחק בקיבוץ עין המפרץ.  מצאת  לכתו
תמיד היית כמו נסיכה יפה ומיוחדת, כך בעלומייך וכך בהמשך חייך. ידעת לאחד את  

הרחוקות, הצלחת לקשר את חלקי המשפחה  ו הממלכה שלך, דאגת לנו, למשפחות הקרובות 
התעניינת בחדשות,   ומשם. בני דודים רחוקים ובכלל, דאגת לעם ישראל כולו.המורחבת מכאן 

 מפוכחת, חדה וברורה מאד בדבריך. , בפוליטיקה, חשבת תמיד בגדול
לא סתם באו לך ניסים, היו לך קשרים טובים שם למעלה. אבל גם מחויבות. לפני מבחנים  

המלאכים: אריאל, מיכאל, גבריאל  גדולים וקובעים זכרנו להתקשר ולעדכן, את דיברת עם 
הם כבר סידרו לנו את הציונים וכל השאר. תפילותייך ועצותייך הטובות ליוו אותנו  , ומוריאל

 כל חיינו, סייעו לנו בבחירת הדרך הנכונה.  
אכן הגענו למסקנה המתבקשת כי לסבתא טובה שלנו יש כוחות אמנם טבעיים אך מאד  

 ו לנצח ואת תמשיכי ותלווי אותנו ממקומך במרומים. התפילה תישאר בליבנ   מתקדמים...
ואז הגיעו   נכון, אלעד קצת התעכב...  .בהתחלה דאגת לנכדים שבצבא ואז לחתונות של הנכדים

ואז ביקשנו שתישארי עוד ועוד וכל פעם היה משהו אחר: פה    הנינים, שוב אלעד קצת התעכב...
ודשים האחרונים ביקשת קצת מנוחה, כי  בר או בת מצווה ושם ביקור משפחתי וכך הלאה. בח

הנה אנחנו פה. ואת היית הכי מאושרת   את המלחמות שלך כבר ניצחת... - כמו שנהגת לומר לנו 
 וגאה בשושלת שבנית והצמחת. 

זכינו להנות   .אני רוצה להודות לך בשם הנכדים כולם, המשפחות האהובות שלנו והנינים
הקשבנו רוב קשב לסיפור חייך, ינקנו ממך מידע רב,    מאורך ומקסמך, מזיכרונך הבלתי נדלה.

משפחתי והיסטורי. את הכל זכרת לפרטי פרטים: תאריכים, מקומות ושמות. הכל היה מדויק  
 והשתלב בתיאורים המוכרים לנו משיעורי ההיסטוריה בביה"ס.  
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לילות  עוד שלפת בק ,לפני חודשים בודדים ,98שפות דיברת, מאגר ידע בלתי נדלה. בגיל  5
בשקיקה ולמדו ממך בשקט   הקשיבו לך הנינים  את שמות ערי הבירה של מדינות העולם...

והם השיבו לך בחיבוק חם, בקשר   ,ובאהבה גדולה. כמה אהבת אותם והוקרת את אהבתם
 שוטף ועמוק, שיתפו בסיפור מעניין מבית הספר, מהתנועה או מהצבא. 

בשנים   .ר יום יומי ומיוחד עם סבתאהיה לך קש  .אמי היקרה כרמלה, זהו יום קשה
  .ולימדת אותנו מהי אהבת בת ואם  ,האחרונות טיפלת בה  במסירות אין קץ ובאהבה גדולה

טיפלת בסבתא ברגישות עד יומה האחרון יחד עם אבא, חיים וחנה, עדינה וגדעון, החברות  
 .והמטפלות המסורות מלכי וראובני. תודה גדולה לכולכם  שוש ורונימהקיבוץ 

בזיכרון הכירו אותך כטובה, בקיבוץ עין המפרץ   -שני שמות ליוו את סבתי לאורך חייה 
עולם  לקראו לך אורה. שני השמות אותם נשאת העידו על אופייך המיוחד ומשמעותך בחיינו.  

המורשת שלך   וגם את טוב ליבך הרחב והאוהב.  ,נזכור את היותך אור גדול ובוהק עבורנו
 לעולמי עד.  תמשיך ותוביל אותנו

והמשיכי לשמור על   , היי שלום סבתא אהובה
אפרד ממך   כולנו מלמעלה. אנחנו כבר מתגעגעים...
 ,"מי שחלם"במספר שורות משירו של דידי מנוסי 

אותו אהבת לשיר לי בינקותי אחרי הפרידה מסבא 
 טיבי: 

 
 
 
  
 
 
 
 

 

  

 וההרים עוד יבערו באש זריחות

 ובין ערביים תנשב עוד רוח ים

 אלף פרחים עוד יפרחו בין ובתוך שוחות

 הם שיעידו כי זכרנו את כולם.

 למה חייבים להמשיך להפגין בכל הכוח?

ההפגנות הממלאות את הרחובות, הגשרים והצמתים משדרות לקואליציה 
מחזקות את האופוזיציה לא להיכנע למשא ומתן  ,שהחקיקה לא תעבור בקלות

שקרי והסכמות מדומיינות. ממלאות השראה את המפגינים ברחבי העולם 
 ומאפשרות לביידן לטעון שהחקיקה לא מתבצעת בהסכמה.

נעמוד בכל צומת וגשר, נזעק  חייבים לעצור את ההפיכה המשטרית!
 כוח.נגד החקיקה הפשיסטית. יותר מפגינים= יותר 

 אור פלגפרסמה במקומי: 

 נר זכרון -יולי 
 

 4.7.1944נפטרה  פרנקל חיה-צמרית
 

 9.7.1966נפטרה   ארצי הניה
 

 26.7.1981נפטר    תאני יוזק
 

 4.7.1985נפטר   ורדי יהושע
 

 2.7.1988נפטרה    כץ טובה
 

 2.7.1993נפטרה   ענבי פרנקה
 

 13.7.1997נפטרה    דפני רחל

 
  5.7.2001נפטר   כהן שמואל

 20.7.2005נפטרה   אהרון טובה
 

 20.7.2005נפטרה   קרקאואר פלה
 

 22.7.2005נפטרה   אבירם אוה
 

 29.7.2009נפטר   עצמון יונתן
 

 26.7.2010נפטר   אבירם ינק
 

 14.7.2011נפטרה   אלמוג חנה
 

 5.7.2012נפטרה   מזרחי מזל

 

 

 יהי זכרם ברוך
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  מהי עילת הסבירות? כל השאלות והתשובות
הקואליציה מבקשת לבטל את סמכות בית המשפט לפסול החלטות של נבחרי ציבור גם אם הן 
בלתי סבירות באופן קיצוני. עילת הסבירות מונעת שחיתויות, מחייבת קבלת החלטות רציונלית  

המידות ובניקיון הכפיים בשירות  ומגנה על זכויות אדם, וביטולה יפגע בשמירה על טוהר 
 הציבורי.

 מאת פרופ' עמיחי כהן, מתוך האתר של המכון הישראלי לדמוקרטיה. שלחה לעלון: דפי. 
 

 מהי עילת הסבירות? 

בישראל אין חוק המסדיר את הביקורת של  
בית המשפט על החלטות הרשות המבצעת. לכן  

עילוֹת ההתערבות במשפט המינהלי נוצרו  
קותיו, ובמסגרתן נבחנים שלושה שלבים  בפסי

בהחלטת הרשות: האם יש סמכות, האם היה  
  –הליך ראוי והאם שיקול הדעת הופעל כדין  

במסגרת זו נבחן האם הרשות צריכה לקבל החלטה בתום לב, בשוויון, במידתיות, תוך  
מחויבת   הימנעות משקילת שיקולים זרים ובכפוף לכיבוד זכויות האדם. כמו כן, במסגרת זו

 הרשות לפעול בסבירות. 
החובה של הרשות לפעול בסבירות משמעה כי על הרשות המנהלית לשקול את כל   

השיקולים הרלוונטיים, לתת משקל ראוי לכל אחד מהשיקולים הרלוונטיים לקבלת ההחלטה  
ולאזן ביניהם. מתן משקל נמוך או גבוה באופן קיצוני לשיקול אחד עלול להביא לפגם ניכר  

 החלטה המנהלית. ב

 מהי עילת "אי סבירות קיצונית"? 

בית המשפט מתערב רק כאשר החלטות הרשות הן בגדר "אי סבירות קיצונית". כלומר,   
הרשות יכולה לקבל מגוון של החלטות, אך כאשר הרשות כלל לא שקלה שיקול שהוא מהותי  

המשפט. לעתים רחוקות   אז יתערב בית –או איזנה בצורה לא נכונה וקיצונית בין השיקולים 
מדובר בהחלטה של גוף נבחר כגון ממשלה או שר, אולם הרוב המכריע של המקרים עוסק  

 בהחלטות של פקידות מקצועית קבועה, שאינה כפופה לדין הבוחר. 

 מהו התיקון שמבקשת לקדם הקואליציה לגבי עילת הסבירות?

טה של ראש הממשלה,  ההצעה היא לבטל את סמכותו של בית המשפט לפסול כל החל  
 הממשלה, שר או נבחר ציבור אחר, גם אם היא בלתי סבירה באופן קיצוני.

המשמעות היא שכל החלטה המתקבלת על ידי הגורמים הללו, בכלל זה החלטה על מינויים   
לא ראויים לתפקידים ציבוריים או פיטורים, לא רק שלא תוכל להיפסל על ידי בית המשפט,  

לא תגיע לדיון בבית המשפט. בפועל, בהיעדר סמכות לבית המשפט לבחון את  אלא אפילו כלל 
סבירות המדיניות, החלטות אלה ייוותרו נסתרות מעיני הציבור, שקרוב לוודאי כלל לא יהיה  

 מודע להחלטה שהתקבלה ולבעייתיות שלה. 

 מדוע יש קושי רב בביטול עילת הסבירות? 

י באפשרות להבטיח שמירה על עקרונות של טוהר  ביטול עילת הסבירות יפגע באופן ממש  
 מידות וניקיון כפיים בשירות הציבורי.  

בית המשפט פוסק במשורה על פי עילה זו. יחד עם זאת, חיוני לשמור סמכות זו בידו.   
שלילה מוחלטת של סמכותו לבחון את סבירות החלטות הממשלה ושריה לא תאפשר לפסול  
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ר בהחלטות בלתי סבירות באופן קיצוני. חשוב להותיר את  החלטה שלטונית גם כאשר מדוב
 עילת הסבירות על כנה ממספר טעמים: 

 מניעת שחיתות  .1
עילת אי הסבירות הקיצונית הכרחית על מנת לוודא כי הרשויות המינהליות פועלות כנאמן  

הציבור, לאור החובות המוטלות עליהן ועל מנת להבטיח לאזרח סעד אפקטיבי מפני החלטה  
תקבלה באופן שרירותי ולא סביר. בכך עילה זו מהווה כלי בידי בית המשפט ובידי יועצים  שה

משפטיים למנוע עסקאות עם מקורבים, מינויים לא ראויים והכרעות בלתי רציונליות ברשות  
 המבצעת. 

 עידוד קבלת החלטות רציונליות ומאוזנות  .2
בדתית רחבה לקבל החלטה. שכן  עצם קיום עילת הסבירות מחייב את הרשות לייצר תשתית עו

רשות מנהלית המודעת לכך שבית המשפט יכול לבחון לא רק את ההליך המנהלי אלא גם את  
האופן שבו אינטרסים שונים נלקחו בחשבון, תדאג לייצר רקורד מנהלי עשיר יותר בניסיון  

ויה לחשוף  להגן על עמדתה ולהראות כי החלטתה הייתה עניינית. במובן זה, עילת הסבירות עש 
קיומם של שיקולים זרים אשר לעיתים לא ניתנים להוכחה ישירה. זו נקודה משמעותית משום  

שפעמים רבות ההליך המנהלי הוא מעין "קופסה שחורה". האזרח אינו חשוף להליך קבלת  
 ההחלטות וגם בית המשפט מופיע בשלב מאוחר, אם בכלל. 

 הגנה על זכויות אדם  .3
שמוצנע באופן אובייקטיבי )ולכן לא ניתן לפסול את ההחלטה מכוח   בין מטעם של שיקול פסול

 העילה של שיקולים זרים( ובין כשההחלטה לא נתנה לזכויות משקל הולם.

 שמירה על איזונים ובלמים .4
ביטול עילת אי הסבירות הקיצונית יגרום להחלשת מנגנון חשוב של איזונים ובלמים על הרשות  

יוחד בישראל, שבה מועטים האיזונים והבלמים. הביטול גם יביא  המבצעת. מנגנון זה חשוב במ
 לפגיעה בהגנה הניתנת לאזרח אל מול הגורמים ברשות המנהלית המקבלים החלטה בעניינו. 

עילת הסבירות היא מרכיב קריטי בביקורת השיפוטית על החלטות שלטוניות. ככל שגם לביטול  
הוצע לפגוע במעמד תפקידו של היועץ המשפטי  העילה יתווספו עוד שינויים משטריים, כפי ש

כוחו של   –ולהפוך משרה זו למשרת אמון, יפעלו השינויים הללו כתנועת מלקחיים. מחד גיסא  
השר כלפי היועץ המשפטי של משרדו יגדל מאוד. הוא יוכל להדיחו, או פשוט להתעלם  

תיו של השר הן בלתי  היועץ המשפטי לא יוכל עוד לבחון אם החלטו – מעמדתו. מאידך גיסא  
סבירות באופן קיצוני, כי ממילא השר יידע שאין בכוחו של בית המשפט להתערב. כך גם היועץ  

 לא יוכל לדרוש מהשר לחשוף את שיקוליו לבחינת הציבור. 

 באילו מקרים בית המשפט מתערב מכוח העילה של "אי סבירות קיצונית"?

לת הסבירות היא נדירה יחסית. ברוב עצום  ההתערבות בפועל על ידי בית המשפט על פי עי 
של המקרים מאמץ בית המשפט את עמדת הרשות, או לכל היותר מחזיר אליה את ההחלטה  

 לדיון מחדש. 

 האם באמצעות עילת הסבירות בית המשפט מחליט במקום נבחרי ציבור?

השימוש של בית המשפט בעילת הסבירות זהיר ומידתי. רק במספר מועט של מקרים  
 ערב בית המשפט בהחלטות הממשלה על מינויים, לרבות של שרים. הת

בג"ץ נהג בריסון עוד יותר בולט ביחס למינויים שביצעה הכנסת לתפקידים פנימיים. כך,  
למשל, הוא דחה עתירה המבקשת למנוע מחבר הכנסת פנחסי לעמוד בראש ועדת הכנסת.  

ירה שהוגשה נגד ההחלטה להטיל על  שופטים דחה את העת 11בנוסף, כידוע, הרכב מורחב של  
 . ח"כ בנימין נתניהו את מלאכת הרכבת הממשלה נוכח האישומים הפליליים נגדו
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 קריוקי בפאב  - 21.7שישי ב
 

)המתופף של פול טראנק(  סדנת תיפוף עם יותם אלעזרי  - 10:00בשעה  22.7בשבת 
 לכולם!!  - בבריכה. מתאים מגילאי גן ומעלה

 
 
 
 

 מעניין בפייסבוק של הקיבוץ
 

שיתפה פוסט של   רחל לויתןצייר,  דן מירס
 :)מובאים חלקים מתוכו( תמי ארד

מול תחנת המשטרה ברמלה התכנסנו  
שוב לטקס המבאס שהפך להיות חלק  

מהריטואל אחרי הפגנות. שרים, מתופפים,  
מזמברים, שורקים ברעש של דציבלים של  
עשרות אלפים אבל למען האמת היינו שם  
אתמול בלילה קומץ של אזרחים מודאגים.  

ג'נין,  חרדים לעצורים, חרדים לחיילים ב
 . חרדים לדמוקרטיה

עילת הסבירות זה לא עוד חוק. באין  
עילת סבירות אין דמוקרטיה. ביבי ושות'  

יוכלו לעשות כל מה שעולה על רוחם ואפילו  
לא יצטרכו את פסקת ההתגברות כי  
באמצעות מינוי מקורבים והשחתת  

המערכת אפשר יהיה לפרק את מוסדות  
חמים על הדמוקרטיה מבינים שהחודש הזה הוא חודש  האם אנחנו, שנל ..  המדינה לגורמים.

חוק   - קריטי. האם אנחנו מבינים שאם עילת הסבירות תעבור, ואם החוקים של בן גביר
יעברו, האם אנחנו מבינים שהדמוקרטיה    -המעצרים המנהליים והקמת המיליציה שלו 

 הישראלית סיימה את ימיה העלומים. 
 

  

  חופית ואושרית /אוכל/מטבחהפנייה חשובה מחדר 

פחי האשפה מאחורי המטבח מיועדים למטבח בלבד ולא לשימוש  לידיעת החברים:
 כלוב הקרטונים שייך למטבח בלבד.; ביתי

מישהו פותח  לאחרונה קורות שתי תופעות הגורמות נזק באזור פחי המטבח:
 אשפה ביתית לכלוב הקרטונים.מישהו משליך ; מכסים במכוון ולא סוגר

הבקשה למי שעושה זאת היא להימנע מכך. הדבר מסב נזק לסניטריה באזור 
 הרמפה וניקיונה, ועלול לפסול את חדר האוכל ע"י משרד הבריאות.



19 
 

חקיקה פרסונלית, ברוכה הבאה למזכירות התנועה  
 עזרא דלומי  / הקיבוצית

ניסיון לשנות את כללי המשחק תוך כדי משחק בבחירות למזכ"ל התנועה, מעלה ריח רע של  
 . תחבולות, גניבות דעת והחתמות פיקטיביות. עוד שיא שלילי נשבר 

 פורסם באתר "בין חברים", שלח לעלון: אמציה
 

לפני כמה ימים קיבלתי במייל מכתב ששלחה היו"ר המסיימת של קיבוצי למזכירות  
התנועה הקיבוצית ובו "בקשה דחופה לבחינה ושינוי נוהל הבחירות בתנועה הקיבוצית". עיקר  
עניינו הוא ההצעה להסרת המגבלה של חמש שנות חברות ממי שרוצה להיבחר למזכיר התנועה  

רבים להתמודד על התפקיד". בפועל  מדובר בבן קיבוץ אחד, כך  "כדי לאפשר לבני קיבוצים 
שזה פרסונלי נטו. המכתב נשלח מטעם הקיבוץ ובחתימתו. בירור קצר העלה שאיש בהנהלת  

 הקיבוץ לא ידע עליו דבר.  

 ממציאים מועמד אינסטנט

  בירור פחות קצר העלה שמכתבים באותו נוסח שיגרו עוד כמה בעלי תפקידים בקיבוצים,
עם אותה בקשה, מה שמעלה חשש כי המקור שהמנהלים, בד"כ מקורבים למזכ"ל, חתמו עליו  

הוא אחד. כמה מהחותמים הבינו, לאחר מעשה, שהם שימשו כלי במשחק שלא התכוונו   -
 לשחק בו, ומשכו את מכתבם.   

בהילות השילוח וארגונו ברורה: בנובמבר יסתיים מועד הגשת המועמדויות למזכיר   
עה וכרגע ליאור שמחה, הנמסיס של ניר מאיר, נותר יחיד על קו הזינוק. כה קשה עבד ניר  התנו

תקום", ליאור נשאר  -מאיר כדי לסלק אותו ואת תומכיו מכל מוקד כוח, אך כמו בובת "נחום
 על רגליו. לכן צריך להמציא מולו מועמד מוכר.   

משנתו לשעבר, הדס דניאלי  קודם לכן עבד ניר מאיר קשה כדי לקדם את מועמדותה של  
ילין, לתפקיד המזכ"ל. גם כאן הוא ביקש לשנות את התקנון: ליטול את זכות ההצבעה מחברי  

הקיבוצים ולהעבירה למנהלים, שזה הבייס שלו; הוא גם ביקש מפעילי התנועה, במסיבת  
ואף  הפרישה של הדס, לדאוג לכך שתירש את מקומו; והוא התאמץ להשיג לה ראיונות ברדיו 

כתב לה זאת בעמוד הפייסבוק שלה, כדי שתדע למי היא חייבת. אבל הדס נסוגה וסיבותיה  
 העלומות עמה. עבור הכלכלן ניר מאיר, הדס היתה השקעה כושלת. 

החלופה שמצא ניר להדס הוא רם שפע )גבעת חיים איחוד( הח"כ לשעבר מכחול לבן   
בר קיבוץ פחות משנתיים, ונדרש שינוי  וממפלגת העבודה, שנמצא פנוי להובלה. אלא ששפע ח

בתקנון כדי להכשירו לתפקיד. על החקיקה הפרסונלית הזאת עובד לאחרונה ניר מאיר. שפע  
 עצמו שותק. 

 הקיבוצים לא ידעו שחתמו בשמם 
כל מה שנכתב עד כאן הוא הקדמה לחילופי מכתבים בין יעקב בכר, מנהל שולחן הארגונים  

עניין החקיקה הפרסונלית. הם מלמדים לאיזה גובה הגיע הסחי.  האזוריים לבין ניר מאיר, ב
 הנה הם, בקיצורים מתבקשים:

 (:21.6יעקב בכר כותב לניר מאיר )

'פנייה  , נכתב: 25.6.2023בסדר היום של ישיבת המזכירות הקבועה ליום  2"בסעיף מס' 
מעיון בפניות שצורפו, עולה כי כלל   מקיבוצים לדיון בנושא נוהל הבחירות למזכ"ל )מצורפות('.

, אלא בפניות של מספר יחידים המשמשים כבעלי תפקידים  לא מדובר בפניות של קיבוצים
 כאלה או אחרים בקיבוצים.
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הדבר עולה הן מהנוסח של הפניות )"אנו, מנהלים במספר קיבוצים שונים..."(, והן  
 מייצגים אלא את עצמם.   מהחתימות עליהן. מברור עולה שהם כלל לא הוסמכו ולא

הבהילות להבאה למזכירות ללא בחינת החומר, מעלה בי תהיות רבות שבשלב זה אני  
  -שומר לעצמי. רק אומר כך: שני מכתבים קודמים שהובלו על ידי פעיל תנועה ששמו ידוע  

האחד נמשך והשני התברר כמזויף ושאינו על דעתו של החתום עליו )מזכיר קיבוץ שפיים מסר  
הטיפול לגורמים משפטיים(. מהמכתבים עולה כי במפלסים השולחת היא בכלל מההרחבה   את

 )יו"ר הוועד המקומי( ולפי עדותו של יו"ר הקיבוץ, יצא מכתב מתקן. 
הפנייה היחידה היוצאת מן הכלל היא של קיבוץ רמת יוחנן... אלא שנמסר בגוף המייל, כי  

 שנשלחה. פנייה זו נמשכה חזרה על ידי הקיבוץ לאחר 
לסדר היום.  2אין בפני המזכירות פניות של קיבוצים בנושא הנזכר בסעיף מס'  ,לסיכום

 )כל ההדגשות במקור ע.ד(. אשר על כן, אבקש להסיר נושא זה מסדר היום. 
נוהל הבחירות למזכ"ל התנועה כבר אושר לאחרונה במועצת התנועה ואין שום סיבה  

גם אם הם ממלאי תפקיד    ,ה של כמה אנשיםלפתחו מחדש, בוודאי לא על סמך פניי
 בקיבוצים." 

 תשובת ניר מאיר ליעקב בכר: 

וכפועל יוצא גם לא    ,"לאורך שנות כהונה ארוכות כמזכ"ל התנועה מעולם לא נדרשתי
ואיני מוצא סיבה לנהוג    ,נאלצתי, לחסום נושא מלעלות על סדר יומה של מזכירות התנועה

 בדרך שונה הפעם. 
אבהיר: מזכירות התנועה לא יזמה, כמובן, את העלאת הנושא לדיון. אולם משהועלה, לא   

 ים מלדון בו.יתקיים הדיון "כי אנחנו חייבים". נקיים את הדיון כיוון שאיננו נרתע 
( לא אישרה  8.6- בניגוד לכוונתנו המקורית ובניגוד לדברים שכתבת, מועצת התנועה )מה 

 נוהל בחירות למזכ"ל התנועה, אלא את השינויים שהציעה ועדת הבחירות".

 יעקב בכר משיב לניר מאיר:

  "בתנועה ובמזכירות התנועה, החברים הם הקיבוצים, ולא חברי קיבוצים, מכאן שהפניה
צריכה להיות מטעם קיבוצים. על פחות מכך אין על מה לדבר ואתה שכאילו לא מעורב,  

 מתעקש לדבר. 
דווקא כי מדובר בבחירות למחליפך כמזכ"ל התנועה ודווקא בגין מתיחויות העבר בינך   

לבין ליאור שמחה, עלייך לגזור על עצמך הימנעות מוחלטת מדיון ועיסוק בנושא. אחרת הכול  
 אישי. 
ולתי לארגן מכתב לולנים או מכתב רפתנים, אך בכול הכבוד הראוי זה אינו עומד בתנאי  יכ 

בבחירת המזכיר הבא והדמוקרטיה הקיבוצית. הדיון   -סף. אנו דנים בנושא שרגישותו גבוהה 
הוא על מחליפך וחל עלייך השתק מוחלט ובוודאי לא להוביל דיון בעניין. למען זה יש ועדת  

 בחירות. 
זה המשקים שולחי המכתבים מושכים או מוציאים הבהרה. ברור כי מדובר   זה אחר  

רסה ממדרגה ראשונה. זהו ניסיון שלומיאלי שייתקל בחומת  אבקשירת קשר שהוא כולו פ
ניסיון חקיקה ותיקון תקנון פרסונלי, כשאנחנו בתוך מערכת בחירות, זהו מעשה בלתי   ברזל.
 נסבל. 
המקורב אלייך, אשר עסק בפעילות מחתרתית מתוך בית  חמקת באלגנטיות מעניין הפעיל  

התנועה. זה לבד היה צריך לגרום לך להשעותו מתפקידו עד גמר הבחירות. מדובר במקורב  
 והחלטת לא לעשות כן. 

מקורבך ובן טיפוחייך ראש המועצה האזורית חוף כרמל, החליט 'לפתע על דעת עצמו'   
הגישה    ,ואחותו, מנהלת הקהילה בכפר גליקסון ,להוביל מהלך של בחינה של שינוי תקנון

תודיע שאתה מסיר את ידך מכול העניין. התנהלות כזו  ותפסיק לזלזל בנו  ,מכתב?! בחייאת ניר
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דע לך, המסכות הוסרו ואנו ערוכים למאבק    של מזכיר מסיים לא הייתה מעולם במחוזותינו.
 על הדמוקרטיה, המנהל התקין והשקיפות בבחירות למזכ"ל. 

מעורבותם העמוקה של עובדי תנועה הקרובים אלייך בבחירות חמורה ביותר. מצופה   
שתפעל לרסנם, או שתשלחם הביתה. תומכי ליאור שמחה, כמוני, לא צריכים לממן פעילות  

 המוקדשת למניעת אי בחירתו. 
ך  כל ניסיון לשנות התקנון חוצה קווים אדומים. אני תומך בכך שמי שאינו חבר קיבוץ במש 

אינו יכול להיות   -שלא לומר כי לא מילא בחייו תפקיד משמעותי בקיבוץ ובתנועה   -חמש שנים 
מזכ"ל. הניסיון להנמיך את הקריטריונים הוא... מהלך מושחת שיגיע למוסדות רשם האגודות  
ולבתי משפט אם חלילה יתקדם. חלק מהמחנה שלך נקלע לטירוף סביב מועמדותו של ליאור  

כאילו מדובר באיש חמאס. זו בושה גדולה. ננקה   ,הרוס כל חלקה טובה למען זהשמחה ומוכן ל
 במהרה את ההתנהגות הזו שחדרה לתנועה. 

 חברי מזכירות התנועה: הבה נקיא את המגמה המושחתת הזאת מקרבנו". 

חברי מועצה חתמו על עצומה הקוראת שלא לפתוח מחדש את הנהלים לבחירת    120יצוין כי  *
 . צפוי המשך החתמה. 85%התקבלו לאחרונה במועצת התנועה ברוב של  המזכ"ל, ש
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 שיפוץ מבואת חדר האוכל
 

 לחברים שלום, 
 מזה זמן רב שמבואת חדר האוכל זקוקה לשיפוץ וטיפול. 

 שהיא מעצבת פנים, להציע תכנית לשיפור  (,דוד)לפני מספר חודשים פנינו לנגה גורן 
הובאה לפני הנהלת הקהילה לעיון ולאחר שאושרה אנו מתכוננים לתחילת   פני המקום. התכנית

השיפוץ יכלול את הכניסה, אזור השירותים, תאי הדואר ולוחות  . 9/7/2023העבודות ביום ראשון 
 המודעות, עד דלת ההזזה בכניסה לחדר האוכל.  

וש בחומרים עמידים  הכוונה העיקרית לשפר את מראה הכניסה, תוך שמירה על אופי המקום, שימ
וקלים לתחזוקה בפלטת גוונים 

  .נייטרלים
עבודות השיפוץ יימשכו כחודש 

עד סוף אוגוסט, ויצריכו מספר  –וחצי 
 שינויים בהרגלים: 

הכניסה המערבית תהיה   .1
חסומה החל מיום א'  

הכניסה לחדר   .9/7/2023
האוכל תהיה דרך האגף  

, האגף הפונה לנעורון)המערבי 
נכין את הכניסה . אנו (בתמונה

כך שתתאים לכניסת קלנועיות 
וחברים המתקשים בהליכה. 

ניתן יהיה להיכנס   -כמובן
 כרגיל מהכניסה המזרחית. 

תאי דואר זמניים יוצבו באגף  .2
המערבי. כיוון שגם תאי הדואר יעברו שיפוץ, נשתמש בתאים זמניים. התאים לא יהיו נעולים,  

ואר שלא ייכנס לתאים יחולק במשרד הדואר. במידה  ויהיו מסומנים במדבקות שם זמניות. ד
  -ותהיה דרישה לשעות קבלה ארוכות יותר

 נערוך שינויים בהתאם.  
נא לרוקן את תאי הדואר עד יום שישי  .3

 7/7/2023הקרוב 
 תהיה כרגיל.  –חלוקת עיתונים  .4
 בצד המזרחי בלבד. –שרותים וכיורים  .5
במסגרת העבודות נטפל   -חניית האופניים  .6

ונסב חלק ממנה  ,בחניית האופנייםגם 
לחניית קלנועיות. לפני תחילת הטיפול 

בחניה, אנו נעדכן ונחסום זמנית את הגישה  
 לשם שמירה על הבטיחות. 

אך   ,לסיכום, התקופה הקרובה תהיה מאתגרת
  אנו מאמינים שהתוצאה תהיה שווה את הסבלנות.
בכל שאלה מוזמנים לפנות לניצן שחף או אושרית  

  רה.אבוחצי
 
 


